
 

Beskyt Havmiljøet i Danmark – Referat bestyrelsesmøde 

Dato:  23. september 2024 kl. 17-19, Sager der Samler 

Til stede:  Svend Erik Kristensen, Erik Zappon, Jeppe Spure Nielsen, Helle Blach, Jette Kaae, Henrik 

Olsen, Erik Pedersen, Lisbeth Jess Plesner (referent). 

 

1. Intern organisering. Hvem er ansvarlig for hvad mm.  

Referat:  Referatet går på skift blandt bestyrelsesmedlemmer, og referatet er et beslutningsreferat med en 

kort beskrivende tekst. 

Hjemmeside: SEK, HO og EZ vedligeholder og opdaterer hjemmesiden.  

SoMe: HO, JSN og HB opdaterer sociale medier. HO er ansvarlig. Referater, beskrivelser, henvisninger mm. 

kan blot lægges op. Havmiljøpolitiske udtalelser skal vendes i bestyrelsen, inden det lægges op. Spørg 

endeligt, hvis der er tvivl.  

➢ HB skal oprettes i Facebook og de andre SoMe.  

Havmiljøpolitiske læserbreve, beskrivelser, breve mm. fra alle inkl. formand skal som hovedregel afstemmes 

med bestyrelsen inden afsendelse – med en frist på min 24 timer.  

Dagsorden: Formand rundsender så vidt muligt dagsorden senest 24 timer inden bestyrelsesmøde; med 

udgangspunkt i forslag noteret på det foregående møde. 

 

2. Opfølgning på møde i havnegruppen 16.sept. 2024  

Fint møde med Havnegruppen og Aarhus Vand 16.9. SEK har efterfølgende været i dialog med Aarhus Vand. 

Materiale er rundsendt til Aarhus Vand.  

➢ Alternativt forslag blev gennemgået og det blev besluttet at arbejde videre 

Omni-terminal: Havnen har bedt NIRAS om at lave en miljøvurdering af en udvidelse af omni-terminalen til 

containere. Vi bør overveje læserbrev og information til vores medlemmer.  

Vores fokus er optimering af havnearealer, reduktion af miljøpåvirkning af råstofindvinding mm.  

➢ Omni-terminalen sættes på dagsorden til næste bestyrelse, herunder evt. holdning til dette.   

 

 

3.  Rewater – hvordan griber vi det an i relation til vores medlemmer? 

Gennemgang af de forskellige alternativer herunder diskussion om behovet for det ønskede areal til 

renseanlæg (kan det effektiviseres) og udvidelse af lystbådehavnen.   

➢ HO spørger Aarhus Vand mht. alternativ 1 og tilstrækkeligt areal til renseanlæg, samt hvor meget 

areal, der er afsat til hhv. renseanlæg og rekreativ anvendelse i forslagene.   

Vi arbejder videre med flere forskellige alternativer – mindre udvidelse ved Marselisborg Lystbådehavn og 

udvidelse i havnebassinet i Aarhus Havn.  



 

➢ Der laves en oversigt over de forskellige forslag, der præsenteres på næste møde.  

 

4. Vores navn  

Dialog vedr. navneskift, hvad vi står for og hvordan vi bruger ”beskyt Aarhusbugten” versus ”Beskyt 

havmiljøet i Danmark”.  

Der er en fin begrundelse på hjemmesiden, som der kan henvises til.  

 

5. Presse og medlemsinformation 

Vi sender en medlemsmail ud til medlemmerne omkring efterårsferien primært med information vedr. 

havneudvidelsen og kort om kommende sager herunder Rewater og den demokratiske proces.  

➢ SEK udarbejder og rundsender udkast til medlemsmail, hvor HB evt. kan supplere vedr. Rewater, og 

JSN evt. supplere vedr. den demokratiske proces.  

HB orienterede om muligheden for at få lavet en kommunikationsstrategi med hjælp fra medlemmer.  

➢ Der sættes et punkt på dagsorden vedr. kommunikationsstrategi.  

 

6. Kommende byrådsvalg- hvad gør vi i relation til af få committede svar fra politikerne inden 

valget? 

➢ Punktet udskydes til næste måde.  

 

7. Eventuelt 

Meget fint møde og dialog med Aarhus Vand (Rewater) 16.9.   

 

8. Agenda næste bestyrelsesmøde, den 21. oktober kl. 19 til 21 i Sager der Samler.  

 

1. Siden sidst 

2. Rewater – herunder præsentation af de forskellige forslag 

3. Omni-terminal 

4. Kommende byrådsvalg- hvad gør vi i relation til af få committede svar fra politikerne inden valget? 

5. Kommunikationsstrategi 

6. Info og presse 

7. Eventuelt  

8. Agenda og dato for næste bestyrelsesmøde 

 

 


